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داشـــته باشـــیم. معـــاون رئیس جمهور 
با اشـــاره بـــه ســـرمایه گذاری های انجام 
شـــده در حـــوزه دانش بنیان هـــا گفت: 
بـــا توجـــه بـــه حمایـــت رهبـــری و دیگر 
مســـئولان کشـــور از ایـــن حـــوزه اکنون 
فصـــل اقتصاد دانش بنیان هاســـت. وی 
با بیان اینکـــه در حال حاضر در معاونت 
علمی رئیس جمهور به ســـه حوزه، علم، 
فنـــاوری و اقتصـــاد دانش بنیـــان توجـــه 
داریـــم، گفـــت: اقتصـــاد یعنـــی عرضـــه 
محصـــول و یافتـــن مشـــتری و تـــا وقتی 
نتـــوان از مرزهـــای خـــود خـــارج شـــد، 
نمی تـــوان در ایـــن حـــوزه به شـــکوفایی 

. سید ر
 

 واکنش حسینی به شایعه 
استعفای وزیر ورزش

معاون امـــور مجلـــس رئیس جمهور در 
واکنش بـــه اظهارات برخـــی نمایندگان 
دربـــاره اســـتعفای وزیـــر ورزش گفـــت: 
نماینـــدگان در اظهارنظر آزاد هســـتند و 
نظرات خودشـــان را مطرح می کنند اما 
تـــا الان موضوع خاصی که جدی باشـــد 
مطرح نشـــده و فقط در حـــد گفت و گو 
و اظهارنظر اســـت. سیدمحمد حسینی 
در پاســـخ بـــه اینکـــه آیـــا اصـــاح قانون 
انتخابـــات مجلـــس بـــه ایـــن انتخابات 
می رســـد، تصریـــح کـــرد: ایـــن موضوع 
بـــه ایـــن بســـتگی دارد کـــه نماینـــدگان 
مجلس هفته آینـــده در ایـــن زمینه چه 
تصمیمی بگیرنـــد، این مصوبـــه باید هر 
چـــه زودتـــر نهایـــی شـــود، در غیـــر این 
صورت بـــا مشـــکاتی مواجه می شـــود. 
وی در واکنش به اینکه براســـاس قانون 
جدیـــد، ثبت نـــام نامزدهـــای انتخابات 
از ۱۶ مـــرداد آغاز می شـــود، گفـــت: بله، 
این هفتـــه باید ثبت نام ها انجام شـــود. 
کمیســـیون کار خود را به اتمام رسانده و 

مجـــدداً به صحن فرســـتاده اســـت.
 

 خلجی: تخریب و شبهه افکنی 
درباره سیاست خارجی دولت

رئیـــس شـــورای اطاع رســـانی دولـــت 
در واکنـــش به اقـــدام برخی رســـانه ها 
در کوچک نمایـــی دســـتاوردهای ســـفر 
رئیس جمهـــور بـــه آفریقـــا گفـــت: در 
چنـــد ســـال گذشـــته یـــک جریـــان در 
کشـــور تـــاش می کرد تـــا بگویـــد همه 
دنیا در چهار کشـــور خاصه می شـــود، 
اما اکنـــون که سیاســـت خارجی دولت 
ســـیزدهم براســـاس اصول انقاب، رو 
بـــه جلـــو بـــوده و ارتباطات در ســـطح 
منطقـــه ای، همســـایگی و فرامنطقه در 
حـــال بـــه ثمـــر رســـیدن اســـت، حجم 
بالایی از تخریب و شـــبهه افکنی انجام 
می شـــود. ســـپهر خلجـــی با اشـــاره به 
اینکـــه اثـــرات و بـــرکات این ســـفرها در 
تحلیل هـــای رســـانه های بین المللـــی 
کاماً مشـــهود اســـت، اظهار کـــرد: این 
رســـانه ها اعام کرده اند کـــه در دولت 
رئیســـی زمینه هـــای بســـیار  آیـــت الله 
گســـترده ای برای ارتباط با کشـــورهایی 
که خـــارج از بافت قبلی نگاه سیاســـت 

خارجـــی بود، صـــورت گرفته اســـت. 

وی بـــا بیـــان اینکـــه حجـــم بالایـــی از 
توافقـــات در حـــوزه مســـائل علمـــی، 
صـــادرات فنـــاوری و در حـــوزه مســـائل 
کشـــاورزی در ســـفر آفریقا انجام شـــده 
که اثـــرات و بـــرکات آن در آینـــده قابل 
مشـــاهده اســـت، از برنامه ریـــزی برای 
واردات گوشـــت از آفریقـــا خبـــر داد و 
گفت: قیمت گوشـــتی که از آفریقا وارد 
خواهد شـــد به نســـبت واردات گوشت 
از سایر کشـــورها، ارزان تر است. خلجی 
درباره شایعه اســـتعفای وزیر ورزش نیز 
گفت: ســـجادی یکی از وزرای پاسخگو 
اســـت و هر بـــار هم کـــه از وی ســـؤالی 
از  پرســـیده می شـــود، حجـــم زیـــادی 
افتخارات در حوزه هـــای مختلف بویژه 

ورزش بانـــوان را بیـــان می کند.
 

 بهادری جهرمی: رد پیشنهاد 
خ خوراک پتروشیمی ها تغییر نر

ســـخنگوی دولت از تصویب لایحه بیمه 
شـــخص ثالث و سرنشـــین شـــناورهای 
بـــه پیشـــنهاد وزارت راه در  مســـافری 
هیـــأت وزیران خبر داد و ابراز امیدواری 
کرد این لایحـــه منجر به افزایش امنیت 
گردشگران دریایی شـــود. علی بهادری 
جهرمـــی همچنین درباره بررســـی نرخ 
خوراک پتروشـــیمی ها اظهارکـــرد: این 
نرخ طبق بودجه ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ مشـــخص 
شـــده بود و بر اساس قانون هدفمندی 
یارانه ها، نـــرخ منابع انـــرژی و مصارف 
آن مشخص اســـت. وی افزود: مجلس 
ســـال گذشـــته دربـــاره عـــدم افزایش 
قیمـــت گاز از دولـــت مطالبـــه داشـــت 
و امســـال در بودجـــه ۱۴۰۲ پیش بینـــی 
تحقق درآمد کرده بـــود و دولت باید به 
سمت تحقق آن پیش برود. سخنگوی 
دولـــت با بیـــان اینکه ایـــن منابع برای 
یارانه ها مورد اســـتفاده قـــرار می گیرد، 
خ خوراک پتروشیمی ها  توضیح داد: نر
در این بـــاره پیش بینـــی شـــده بـــود و 
نظـــرات دســـتگاه های مربوطـــه اخذ و 
آیین نامـــه ای به تصویب رســـید و دولت 
قصد تغییر در آن نـــدارد. وی همچنین 
گفت: وزارت اقتصاد برای برنامه هفتم 
پیشـــنهاد کرده بود تا بـــرای آینده نرخ 
خـــوراک پتروشـــیمی ها بر اســـاس یک 
فرمول محاسبه شـــود که این پیشنهاد 
مـــورد موافقـــت اعضـــای کمیســـیون 
اقتصـــادی دولـــت قـــرار نگرفـــت و از 

ج شد. دســـتور کار خار
 

دهقان: بازنگری ابطال حکم 
لطیفی در جلسه با دیوان

معـــاون حقوقـــی رئیس جمهـــور اعام 
کرد کـــه بـــرای پیگیری دســـتور رئیس 
قوه قضائیه مبنی بـــر بازنگری در ابطال 
حکم انتصـــاب میثم لطیفـــی، به زودی 
جلســـه ای بـــا هیـــأت عمومـــی دیوان 
عدالـــت اداری برگزار می شـــود. محمد 
دهقـــان در پاســـخ بـــه اینکه آیـــا افراد 
دیگری در دولت شرایط مشابه لطیفی 
دارنـــد، اظهارکـــرد: بله، امـــا اکنون این 
رأی بـــرای آقـــای لطیفـــی صادر شـــده 

. ست ا

روز گذشـــته، اعضای دولـــت در پایان 
جلســـه هیأت وزیران میان خبرنگاران 
پرســـش های  بـــه  و  یافتنـــد  حضـــور 
متعـــددی در حوزه هـــای مســـئولیت 
گفت و گـــوی  گفتنـــد.  پاســـخ  خـــود 
اعضـــای دولـــت بـــا خبرنـــگاران را در 

ادامـــه می خوانیـــد؛
 

 امیر آشتیانی: از مرحله 
بازدارندگی عبور کرده ایم

 وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
در واکنـــش بـــه اعـــزام جنگنده هـــا و 
ناوهـــای امریکایـــی بـــه تنگـــه هرمـــز، 
تأکید کـــرد: امریکا کارهـــای خودش را 
دنبال می کنـــد اما جمهوری اســـامی 
ایران اساســـاً در مرحلـــه ای از اقتدار و 
توانمندی اســـت که کســـی نمی تواند 

جمهـــوری اســـامی را تهدید کند. 
امیـــر محمدرضـــا آشـــتیانی با اشـــاره 
بـــه اینکـــه مـــا از مرحلـــه بازدارندگـــی 
گـــذر کرده ایـــم، افزود: اکنـــون ما یک 

نقش آفرینـــی منطقـــه ای و بین المللی 
داریم کـــه به نوبه خود، نشـــان دهنده 
روند رو به توسعه و پیشرفت جمهوری 

اســـامی ایران است.
وی بـــا بیـــان اینکـــه بزودی ناوشـــکن 
دماونـــد بـــه آب انداختـــه می شـــود، 
درباره همـــکاری دفاعی با کشـــورهای 
امریکای لاتین، از جمله بولیوی اظهار 
کـــرد: کشـــورهای امریـــکای لاتیـــن از 
اهمیت ویژه برخوردار هســـتند، دلیل 
آن هم این اســـت، کشـــورهایی که در 
محـــور مقاومـــت و مســـتقل هســـتند 
و در مســـیر مبـــارزه بـــا ســـلطه طلبی 
و یکجانبه گرایـــی امریـــکا قـــرار دارنـــد 
همواره مورد توجـــه خواهند بود. امیر 
آشـــتیانی بیان کرد: ما تاش می کنیم 
در ابعاد مختلف این کشـــورها و به ویژه 
کشـــورهای امریکای لاتیـــن را حمایت 

 . کنیم
وی دربـــاره پیشـــنهاد خریـــد پهپـــاد از 
این گونـــه  گفـــت:  نیـــز  عربســـتان 
نیســـت که بخواهیـــم کشـــور خاصی 
را مـــورد توجه قـــرار دهیم، چـــرا که ما 
قدرت پهپـــادی در دنیا هســـتیم. وزیر 
دفاع در پاســـخ بـــه اینکـــه کدامیک از 
پهپادهـــای جمهـــوری اســـامی ایران 
مورد توجـــه قرار گرفته اســـت، گفت: 
همه پهپادهای ما مورد توجه هستند.

خزعلی: تکذیب دستور 
رئیس جمهور برای گشت ارشاد

معـــاون رئیس جمهور در امـــور زنان و 
خانواده در واکنش به برخی شـــایعه ها 
مبنی بر اســـتقرار گشـــت های اخاقی 
فراجـــا با دســـتور رئیس جمهور گفت: 
اســـتقرار گشـــت های خودرویـــی بـــه 
دســـتور رئیس جمهور صحـــت ندارد و 
ایـــن موضوع را باید از مســـئولان وزارت 
کشـــور پیگیری کنید. انســـیه خزعلی 
از تصویـــب آیین نامـــه اختصـــاص یک 
درصد از بودجه دســـتگاه های اجرایی 
به زنـــان و خانـــواده خبـــر داد و گفت: 
برای نخســـتین بار اســـت کـــه چنین 
مصوبه ای در دولت تصویب می شـــود، 
ایـــن موضـــوع  بـــرای  ضمـــن اینکـــه 
برنامه هـــای عملیاتی از دســـتگاه های 
مختلف اخـــذ شـــده و برنامه هایی که 
در محـــور زنـــان و امور خانواده باشـــد 
مـــورد تأیید و اجرا قـــرار خواهد گرفت.

 
اسلامی: وارد شدن فناوری 

هسته ای در کتاب های درسی
رئیـــس ســـازمان انـــرژی اتمـــی گفت: 
قرار اســـت به مـــوازات اقدامات عملی 
و اجرایـــی، موضـــوع دانـــش فنـــاوری 
درســـی  کتاب هـــای  در  هســـته ای 
دوره ابتدایـــی به بـــالا گنجانده شـــود 

تـــا دانش آمـــوزان بـــا نقـــش دانـــش 
هســـته ای در زندگی آگاه شوند. محمد 
اســـامی با اشـــاره به برگـــزاری دومین 
جشـــنواره ملی »من فناوری هســـته ای 
هســـتم«، افـــزود: ایـــن جشـــنواره بـــا 
حضور دانش آمـــوزان و همکاری وزارت 
آموزش و پرورش برگزار شـــد که در آن 
دانش آموزان با فناوری هســـته ای آشنا 
شدند تا عشـــق و انگیزه آنان به توسعه 

کشور بیشـــتر شود.
 

فیروزآبادی: تشکیل کنسرسیوم 
تولید هواپیمای تجاری

معـــاون علمـــی، فنـــاوری و اقتصـــاد 
دانش بنیان رئیس جمهور، از برگزاری 
جلســـات کارگروه ســـاخت هواپیمای 
تجـــاری بـــا محوریـــت معاونـــت علمی 
و ارســـال مصوبـــات بـــه رئیس جمهور 
خبـــر داد و گفـــت: در ایـــن جلســـات 
تصمیـــم گرفته شـــد که کنسرســـیوم 
بین المللی هوایی با حضور کشـــورهای 
همراه ایران تشـــکیل شـــود تا بتوانیم 
در بخش هایـــی که توانمنـــدی ویژه ای 
داریـــم و حجـــم کـــم و ارزش بالایـــی 
تولید می کنـــد، فعالیت کنیم. روح الله 
دهقانـــی فیروزآبادی تأکید کـــرد: باید 
در کنسرســـیوم بین المللـــی ۲۰ درصد 
از ســـهم تولید هواپیماهـــای تجاری را 

گروه سیاسی

 هیأت دولت

 قدردانی رئیس جمهور 
از مردم کهگیلویه و بویراحمد

رئیس جمهور در جلسه روز گذشـــته هیأت وزیران، از استقبال 
پرشـــور مردم کهگیلویه و بویراحمـــد از دولت مردمی در جریان 
ســـفر دو روز گذشـــته به این اســـتان تشـــکر کرد و گفت: همت 
جهـــادی همه دســـتگاه های مجـــری و حاکمیتـــی در تکمیل و 
بـــه ثمر رســـاندن چندین پـــروژه مهـــم زیربنایـــی و خدماتی در 
حوزه هـــای آب، بـــرق، راه، پتروشـــیمی و درمـــان کـــه تکمیـــل 
بعضـــی از آنها نزدیک به 3۰ ســـال به طول انجامیـــده بود، عاوه 
بر بـــه ثمر رســـاندن ثروت هـــای قفل شـــده در ایـــن پروژه های 
نیمه تمام، رونق و رشـــد اقتصادی را از طریق ایجاد زمینه جذب 
ســـرمایه های جدیـــد به اســـتان ها موجـــب می شـــود. آیت الله 
رئیســـی اظهار کـــرد: در کنـــار تکمیـــل پروژه هـــای نیمه تمام، 
موفقیت هـــای حاصلـــه در بازگردانـــدن واحدهـــای تولیـــدی و 
صنعتـــی راکد بـــه چرخه تولیـــد نیز عـــاوه بر کمک به رشـــد و 
رونق اقتصـــادی، باعـــث احیای فرصت های شـــغلی از دســـت 
رفته و ارتقای امید و اعتماد عمومی می شـــود و به ســـایر فعالان 
اقتصادی نیز این امیدواری را می بخشـــد کـــه دولت در حمایت 
و پشـــتیبانی از رونق تولید عـــزم جـــدی دارد. رئیس جمهور در 
بخش دیگـــری از ســـخنانش همه دســـتگاه ها بویـــژه متولیان 
مدیریت بازار کالا و خدمات مورد نیاز مردم را به پایش مســـتمر 

و دقیق تـــر وضعیت فعلـــی و آتی بـــازار فراخواند.

                       اخبار

نماینـــدگان  از  تعـــدادی  در حالی کـــه 
امضـــای خـــود را از پای طرح اســـتیضاح 
وزیـــر کشـــور پـــس گرفته انـــد، رئیـــس 
مجلـــس در موضعـــی ســـؤال برانگیز به 
طـــور ضمنـــی از رویکـــرد اعمـــال فشـــار 
فراقانونـــی بر احمد وحیـــدی برای تغییر 

معـــاون سیاســـی اش حمایـــت کرد.
بـــه گـــزارش خانـــه ملـــت، محمدباقـــر 
قالیبـــاف کـــه دوشـــنبه شـــب در اردوی 
سراســـری بســـیج دانشـــجویی حضـــور 
یافته بود بخشـــی از ســـخنرانی اش را به 
ماجرای بخشـــنامه صیانت از ســـامت 
انتخابـــات وزارت کشـــور و اختافـــی که 
دربـــاره بخشـــی از آن ایجـــاد شـــده بود، 

اختصـــاص داد.
وی در ابتـــدای این ســـخنان اگر چه یک 
بار دیگـــر تأکید کـــرد که مجلـــس نباید 
در عزل و نصب هـــا دخالت کند، گفت: 
»مـــا در حـــوزه نظارتی می توانیم ســـؤال 
کنیـــم، تذکر کتبـــی و شـــفاهی بدهیم. 
اگر دیدیم مســـئولی در کار خود کوتاهی 
می کند، از آنجایی که مســـئولیت اجرای 
هر بخشـــی بـــر عهـــده وزرا اســـت، باید 
مجلـــس از وزیـــر مربوطـــه ســـؤال کرده 
و قضیـــه را پیگیـــری کند که اگـــر اصاح 
نشـــود او را اســـتیضاح می کنیـــم چرا که 

از ابزار نظارتی ماســـت.« 
رئیـــس مجلـــس بعـــد از ایـــن مقدمـــه 
به ســـراغ اصـــل منظـــور خود رفـــت و با 
غیرقانونـــی توصیـــف کردن بخشـــنامه 

معـــاون وزیـــر کشـــور بـــرای صیانـــت از 
انتخابات، اظهار داشـــت: »آن بخشنامه 
غیرقانونـــی بود که البته وزیر کشـــور این 
موضوع را تشـــخیص داد که  بند ۲، ۴، ۶ 
و 7 غیرقانونـــی اســـت و آن را حذف کرد 
و به بنـــده نامه زد و در ایـــن باره توضیح 
داد. وزیـــر کشـــور دربـــاره جابه جایـــی 
معـــاون سیاســـی به مـــن گفته بـــود که 
پیگیـــری می کنـــم و تصمیـــم داریـــم که 
معاون سیاســـی جـــا به جا شـــود و فقط 
انتظـــار دارم کـــه مجلـــس فرصـــت دو 

هفتـــه ای بدهد.«

تکذیب ادعا از سوی وحیدی
طرح این موضع ادعایی که وزیر کشـــور 
لزوم تغییر معاونـــش را پذیرفته اما تنها 
بـــرای انجام ایـــن کار مهلت خواســـته و 
حالا رئیـــس مجلس حتی اعام می کند 
غ از اینکه  آن مهلت دو هفته بـــوده، فار
از جلســـه غیرعلنی و حضور وحیدی در 
جمـــع نماینـــدگان نزدیـــک به یـــک ماه 
می گذرد در حالی اســـت که وزیر کشـــور 
بافاصلـــه پـــس از مطـــرح شـــدن ایـــن 
موضـــوع درســـتی آن را رد کـــرد و گفت: 
»تغییـــر معـــاون سیاســـی درخواســـتی 
بـــوده که دوســـتان مطـــرح کردند و من 
چیز خاصی در جلســـه دیروز در مجلس 
نگفتـــم، بلکه گفتـــم در تعامل مثبت با 
مجلس دنبال حل ســـوءتفاهم خواهیم 
بود«؛ همان تعاملی که به سیاق الوعده 
وفـــا با فاصله کوتاهی از جلســـه علنی به 
حذف چهار بند از بخشـــنامه منجر شد.
به ایـــن ترتیـــب مطـــرح کـــردن رویکرد 
مبتنـــی بـــر تعیین مهلـــت بـــرای وزیر با 

تهدید اســـتیضاح چه در پاســـخ رئیس 
مجلـــس بـــه تذکـــر یکـــی دو نماینـــده 
خواهـــان اعمال فشـــار بر وزارت کشـــور 
در جلسه روز یکشـــنبه مجلس و چه در 
سخنرانی دوشنبه شـــب تا حدود زیادی 
بـــا روی دیگـــر موضع گیـــری قالیبـــاف 
نســـبت به این ماجـــرا متفاوت اســـت. 
چه رئیـــس مجلس در حالـــی از مهلت 
دو هفته ای و پیگیری جابه جایی معاون 
وزیر صحبت کرده اســـت که خود پیشتر 
در یکـــی از جلســـات علنـــی خطـــاب به 
مطـــرح کننـــدگان اســـتیضاح گفته بود 
»چرا هر روز باید یک موضوع حاشـــیه ای 
داشـــته باشـــیم؟ این موضـــوع در حال 

حل شـــدن است.«
حل شـــدنی کـــه حالا بـــه نظر می رســـد 
در نـــگاه رئیس مجلس بـــه معنای اجازه 
دادن وزیر کشـــور بـــه نماینـــدگان برای 
مداخلـــه در عـــزل و نصـــب معاونـــش 

بوده اســـت.
غ از اینکه به گفته جالـــی نماینده  فـــار
مـــردم کرمـــان در گفت و گـــو بـــا »ایران« 
تعـــداد قابـــل توجهی از امضـــا کنندگان 
اســـتیضاح امضای خود را پس گرفته اند 
و بـــه اذعـــان او اســـتیضاح بـــرای اعام 
وصـــول از عدد افتاده، به نظر می رســـد. 
بهتر است مدیریت مجلس برای تأمین 
مصالح کان کشور در سال انتخابات نه 
بر مدار ادامـــه تنش با وزارت کشـــور که 
بر عکس در مســـیر تعامل حرکت کند تا 
مســـئولیت مهم اجرای انتخابات به دور 
از حاشیه ســـازی ها و اعمـــال فشـــارها 
متمرکـــز بر صیانت از ســـامت و تقویت 

مشـــارکت پیگیری شود.

مجلس

محسن منصوری خبر داد

5 پروژه مواصلاتی افتتاح خواهد شد

 
معـــاون اجرایـــی رئیس جمهور بـــا اعام 
اینکـــه در کشـــور حـــدود ۶۰ هـــزار پروژه 
ســـطح  ســـه  ر  د نـــی  عمرا نیمه تمـــام 
شهرســـتانی، اســـتانی و ملی وجود دارد، 
اظهار کرد: از ایـــن تعداد حدود ۲۰۰ پروژه 
شـــاخص کشـــوری با پیشـــرفت بالای ۶۰ 
تا7۰ درصد آغاز شـــده و در دســـت اقدام 

و بهره بـــرداری قـــرار دارد.
محســـن منصـــوری با اشـــاره بـــه اینکه 
برای اجـــرای ۶۰ هزار پـــروژه نیمه تمام، 
حدود ۹هـــزار همـــت منابع، بـــا لحاظ 
تورم معقـــول مـــورد نیاز اســـت، افزود: 
بـــه طـــور عـــادی اگـــر میانگین ســـالانه 
3۰۰ همـــت به ایـــن پروژه هـــا اختصاص 
یابـــد، شـــاید نزدیـــک 3۰ ســـال تکمیل 
آنهـــا بـــه طـــول بینجامـــد، ولـــی دولت 
مردمـــی عـــزم کـــرده تـــا پروژه هایـــی با 
پیشـــرفت فیزیکـــی بـــالا و تأثیر گذار در 
زندگی مردم را در دســـتور کار قرار داده 

و ســـریع تر تکمیـــل کند.
به گفته وی، از ایـــن ۶۰ هزار پروژه حدود 
۲۰۰ پـــروژه شـــاخص در ســـطح کشـــور با 
پیشـــرفت بالای ۶۰ تا7۰ درصد آغاز شـــده 

و در دســـت اقدام قرار دارد.
معاون اجرایـــی رئیس جمهور ادامه داد: 
در ماه های آتی آزادراه اصفهان-شـــیراز و 
آزادراه منجیل-رودبـــار افتتاح شـــده و به 
بهره بـــرداری می رســـد و افتتـــاح راه آهن 
رشت-کاســـپین، میانه-اردبیل و همدان-

ســـنندج و چنـــد پـــروژه بیمارســـتانی از 
دیگـــر پروژه هـــای مهـــم در دســـتور کار 

دولت اســـت.
منصوری دربـــاره طرح های نیمـــه تمامی 
کـــه در ســـفر رئیس جمهـــور به اســـتان 
کهگیلویـــه و بویراحمـــد بـــه بهره برداری 

دولت

عکس: ایرنا

جلسه هیأت امنای بنیاد سعدی پس از 7 سال 
وقفه برگزار شد

مخبر: گسترش زبان فارسی یکی از 
مؤلفه های اقتدار و نفوذ علمی است

 جلســـه هیـــأت امنـــای بنیاد ســـعدی، پـــس از 7 ســـال وقفه، 
سه شـــنبه گذشـــته به ریاســـت معاون اول رئیس جمهور برگزار 
شد. محمد مخبر در این جلسه گفت: لازم است دستورالعملی 
تدوین شـــود که در مأموریت ها و اعزام نمایندگان دستگاه های 
اجرایـــی به خـــارج از کشـــور، وظایفی نیـــز در قالب گســـترش 
زبـــان و ادبیات فارســـی بـــرای آنان تعریف شـــود. وی با اشـــاره 
بـــه گزارش هـــای ارائه شـــده در جلســـه مبنـــی بر حضـــور چهار 
هزار دانشـــجوی زبان و ادبیات فارســـی در یکی از کشـــورها، این 
دســـتاورد را اتفاقی مهم ارزیابی کرد و افزود: در برخی از کشورها 
به واســـطه روابـــط صمیمانه و سیاســـی فی مابین، بســـترهای 
فراوانی بـــرای آموزش زبان فارســـی وجـــود دارد که بایـــد با اتکا 
به این ظرفیت مهم، نســـبت به گســـترش زبان فارســـی در این 
کشـــورها اقدام شـــود. معاون اول رئیس جمهور گسترش زبان 
فارســـی را یکی از مؤلفه های اقتدار سیاســـی، دیپلماسی و نفوذ 
علمی کشـــور در سایر کشـــورها دانســـت و گفت: هر میزان که 
برای توســـعه و گســـترش زبان فارســـی تاش کنیم در حقیقت 
ســـرمایه گذاری اســـت و نبایـــد به چشـــم هزینـــه بـــه این گونه 
اقدامات نگریسته شـــود. مخبر به تأکیدات مقام معظم رهبری 
در زمینه گسترش زبان فارســـی مبنی بر مرجعیت زبان فارسی 
در دنیـــای علم اشـــاره و اظهار کـــرد: اینکه رهبـــر معظم انقاب 
تأکیـــد دارند به نقطه ای برســـیم که مردم دنیا برای کســـب علم 
ناچار شـــوند زبان فارســـی را یاد بگیرند، راهبردی بلندنظرانه با 
آینده نگری دقیق اســـت که لازم اســـت با تمام تـــوان و ظرفیت 
در جهت تحقق این امـــر تاش کنیم. معاون اول رئیس جمهور 
همچنین با ابراز تأســـف از برگزار نشـــدن جلسات هیأت امنای 
بنیاد ســـعدی در سال های گذشـــته، بر ضرورت آسیب شناسی 
این موضـــوع تأکید کـــرد و افزود: متأســـفانه گاهـــی کانون های 
مهمی در کشـــور شـــکل می گیرد، اما به دلایلی رها می شـــوند و 
از ظرفیت خوب آنها به درســـتی اســـتفاده نمی شـــود که در این 

خصـــوص نیز بایـــد عقب ماندگی ها را جبـــران کنیم.

برگزاری جلسه رفع مشکلات صنف و بازار کیف و 
کفش تهران با ۱۱2 هزار شاغل

همچنین در جلســـه رفع مشـــکات صنف و بازار کیف و کفش 
کـــه ظهر دیـــروز به ریاســـت معـــاون اول رئیس جمهـــور برگزار 
شـــد، در خصوص مســـائل و جبران خســـارات پاســـاژ سوخته 
کیـــف و کفش در بازار بـــزرگ تهران و همچنین رفع مشـــکات 
شـــهرک های صنعتی کیـــف و کفش در اســـتان تهـــران بحث، 
بررســـی و تصمیم گیری شـــد. مخبر پس از اســـتماع گزارش ها 
دســـتور داد تـــا در خصوص عملیات بازســـازی پاســـاژ ســـوخته 
با کمک و اعـــام آمادگی کاســـبان و تولیدکنندگان این پاســـاژ، 
شـــهرداری تهران، وزارت میراث فرهنگی و گردشـــگری و مالک 
پاســـاژ ظرف روزهای آینده هماهنگی هـــای لازم را انجام دهند.
همچنیـــن در خصوص فعـــالان حـــوزه تولید کیـــف و کفش در 
منطقـــه قرچـــک تهـــران نیز پیـــش بینی شـــد تا با مســـئولیت 
وزارت صمت در فاز ســـوم توسعه شهرک صنعتی در این منطقه 
مشـــکات تولیدکننـــدگان از جملـــه تعویق در پیـــش پرداخت 
و اقســـاط زمین هـــای واگـــذار شـــده  و مزایده بـــرای واحدهای 
کوچک با همکاری این وزارتخانه و شـــرکت شهرک های صنعتی 

هر چه ســـریع تر رفع شـــود.

دیدار  وزیر کار عراق با معاون اول رئیس جمهور
محمد مخبر عصر دیروز در دیدار »جاســـم صابر احمد الاسدی« 
وزیر کار عراق بر لزوم توســـعه همکاری هـــای اقتصادی فیمابین 
و احداث کارخانه های مشـــترک تأکید کرد و افزود: ایجاد منطقه 
آزاد مشـــترک می تواند اثرگذاری جدی در گســـترش مناسبات و 
ارتقای ســـطح همکاری های تجـــاری و اقتصادی تهـــران- بغداد 
داشته باشد. وی لازمه توســـعه روابط اقتصادی و سرمایه گذاری 
مشـــترک را رفع مســـائل مالی و همکاری های بانکی دانســـت و 
گفت: باید با رفع موانع پیش رو  و ایجاد بســـتر مناســـب حمل 
و نقل و مبادلات بانکی، زمینه را برای ایفای نقش هرچه بیشـــتر 
بخش خصوصی دو کشـــور در توســـعه همکاری هـــای اقتصادی 
فراهـــم کنیـــم. وزیر کار عـــراق نیز با بیـــان اینکه عـــراق در دوره 
جدید از ثبات بی ســـابقه ای برخوردار اســـت، گفـــت: امیدوارم 
بتوانیم از این فرصت برای همکاری و ســـرمایه گذاری مشـــترک 
و همچنیـــن بهره منـــدی از تجربیـــات و دســـتاوردهای ایران در 

زمینه های مختلف اســـتفاده کنیم.

وزیر دفاع: 
کشورهای 

امریکای لاتین 
از اهمیت 

ویژه برخوردار 
هستند، 

دلیل آن هم 
این است، 

کشورهایی 
که در محور 

مقاومت 
و مستقل 

هستند و در 
مسیر مبارزه با 
سلطه طلبی و 
یکجانبه گرایی 

امریکا قرار 
دارند همواره 

مورد توجه 
خواهند بود. 

ما تلاش 
می کنیم در 

ابعاد مختلف 
این کشورها 

و به ویژه 
کشورهای 

امریکای لاتین 
را حمایت 

کنیم

وزیر دفاع در حاشیه نشست هیأت دولت مطرح کرد

پهپادهای ایران در کانون توجه خریداران

رســـیده اســـت، تصریح کرد: در دور اول 
ســـفر آیت الله رئیســـی و هیـــأت دولت به 
ایـــن اســـتان مجموعـــأ بیـــش از ۶ هزار و 
۶۰۰ میلیـــارد تومـــان مصوبـــه و تعهد برای 
دســـتگاه های اجرایی در نظر گرفته شـــد 
کـــه نزدیک بـــه 3 هزار میلیـــارد تومان آن 
تأمیـــن اعتبـــار شـــده و تخصیـــص یافته 

. ست ا
وی با بیان اینکه در دور دوم ســـفر آیت الله 
رئیســـی مجموعأ بیـــش از ۱۲ هزار میلیارد 
تومـــان مصوبـــه در نظـــر گرفتـــه شـــد که 
تعهـــد بزرگی را در اســـتان ایجـــاد می کند، 
گفـــت: عـــزم دولـــت تکمیـــل پروژه های 
نیمه تمـــام و پروژه های عمرانی و اقتصادی 
دارای اهمیت اســـت. متأســـفانه به دلایل 
مختلف در کشـــور بـــا پروژه هـــای متعدد 

نیمه تمام مواجه هســـتیم.
منصوری با اشـــاره به افتتاح سد و نیروگاه 
چمشیر در ســـفر اســـتانی به کهگیلویه و 
بویراحمـــد به عنوان پنجمین ســـد بزرگ 
کشـــور، اظهار کرد: مطالعات ساخت این 
ســـد در ســـال ۱373 و عملیـــات اجرایی 
از ســـال ۱3۹۱ بـــا اخـــذ مجوزهـــای لازم از 
ســـازمان های ذی ربط و با اعتباری حدود 

۲3۰ میلیون یورو شـــروع شـــده بـــود، اما 
عملیـــات ســـاخت آن بـــا توقـــف و کندی 
مواجـــه بـــود که بـــا تاش هـــای ۲۲ ماهه 
دولـــت  مردمـــی و تخصیص اعتبـــار ویژه، 
تکمیـــل شـــد و بـــه مرحلـــه بهره بـــرداری 

. سید ر
معـــاون اجرایـــی رئیس جمهور با اشـــاره 
بـــه اینکه پـــروژه پتروشـــیمی گچســـاران 
یک پروژه بیســـت ســـاله بـــود، جلوگیری 
از خام فروشـــی نفت، تولید یک میلیون 
تن اتیلن در ســـال و ایجاد اشتغال پایدار 
برای 7۰۰ نفـــر را از ویژگی هـــای این پروژه 

برشمرد.
وی همچنیـــن بـــا اشـــاره به بهره بـــرداری 
از جـــاده پاتاوه_دهدشـــت در این ســـفر، 
اظهـــار کرد: این جاده به جز آســـان کردن 
عبـــور و مـــرور داخلـــی و اســـتانی، محور 
ارتباطی شـــمال – جنوب به غرب کشـــور 
است که ارتباط اســـتان های جنوب غرب 
کشـــور از جملـــه اســـتان خوزســـتان را 
به اســـتان مرکـــزی برقـــرار می کنـــد و به 
نوعـــی این محور نقطه ثقـــل و میانبر بین 
اســـتان های جنوبی و کریدور شـــمال به 

جنوب کشـــور محســـوب می شود.

 با وجود پس گرفتن امضاهای پای طرح استیضاح 
وزیر کشور مطرح شد

حمایت سؤال برانگیز از خواسته فراقانونی 
برخی نمایندگان

عکس: ایرنا


